
f>RED III. SAMOPRISPEVKOM

Šola - središče dogajanja v kraju
Leta 1976 so se otroti iz KS ZMtobrova—Sneberje, Id so do

takrat ineli pouk v zasilnih prostorih zadružnega doma, pre-
seDIi v svetle, zračae ia sodobno opremljene prostore nove šole
Leopdda Mačka-Boruta, ki je bila sezidana z denarjem I. sa-
moprispevka. Toda 8 učilnic je knalu postalo pretesnih za vse
večje ftevilo otrok in laai je SGP Hrastnik končalo z dozidavo
še osauh učibuc; štiri so bile zgrajene z denariem II. samopri-
spevka, za štiri pa je denar zbrala občinska skupščina. Šola, ki je
bila prej le štirirazredna, je postala popolna. samostojna
osnovna šola.

. V lanskem šolskem letu je
OŠ Leopolda Mačka-Boruta
obiskovalo 590 učencev,
imeli pa so tudi 5 oddelkov
podaljšanega bivanja, v ka-
tere uvajajo tudi sestavine ce-
lodnevne šole. Šola ima malo
telovadnico, urejena zunanja
igrišča, ki ob lcpem vremenu
omogočajo telovadno zunaj,
na njih pa se lahko igrajo tudi
učenci, ki so v podaljšanjem
bivanju. lgrišča nudijo tudi
možnost za bogato športno
dejavnost šolarjev v prostem
času. Med najpomembnej-
šimi pridobitvami nove šole
pa je enoizmenski pouk za šo-
larje od prvega do četrtega
razreda. Učenci višjih razre-
dov imajo pouk še vedno v
dveh izmenah. »Šele takrat,
kadar imajo otroci pouk le v
eni izmeni, lahko resnično za-
živijo krožki. Bolj uspešno pa
je lahko tudi vključevanje
šole v dejavnosti krajevne
skupnosti,« sta povedala rav-
nateljica Antonija Setnikar in
pomočnik ravnateljice Franc
Sedej, s katerima smo se po-
govarjali, kako poteka vzgoj-
no-izobraževalna delo na nji-
hovi ioli.

Od daleč je šolsko poslopje
videti svetlo, prijazno in
tnirno. Zagrnjeno je v zele-
nje, umaknjeno od cestnega
hrupa in zdi se, da prav nič ne
more motiti pouka. Pa ni
tako. »Šola je še v garanciji in
spisek pomanjkljivosti, ki bi
jih bilo treba odpraviti, je
precej dolg. Nekaj napak je
graditelj res že popravil, ven-
dar jih je še vedno veliko,« je
povedala Antonija Setnikar.
Treba bo namreč popraviti
streho, ki zamaka. Tudi v
električno napeljavo prihaja
voda, v kabinetu za pouk zgo-
dovine in zemljepisa v vtični-
cah ni toka in tudi stik starega
poslopja z novitn ni narejen

dobro, saj ob vsakem večjem
nalivu priteče v telovadnico
voda. Zgodilo se jim je že
tudi, da je ob dežju pri stran-
skem vhodu pritekla voda na
hodnik in v dve učilnici. Naj-
huje pa je to, da tudi gretje na
deluje tako, kot bi moralo. V
učilnicah, ki imajo dve zuna-
nji steni, je bila v preteklem
šolskem letu v nekaterih dneh
pozimi temperatura pri
pouku le 11 stppinj Celzija.

Na šoli si seveda prizadeva-
jo, da bi bile te napake od-
pravljene. Telefonirajo, pro-
sijo, pišejo dopise, obveščajo

vesti, če je zaradi njihove ma-
lomarnosti ogroženo otro-
kovo zdravje, moteno izobra-
ževalno delo in da se povrhu
vsega dela še velika družbena
škoda? Najbrž bi se vse te
nevšečnosti dale odpraviti z
nekoliko več zavzetosti in od-
govornosti. Zdaj, ko se pri-
pravljamo na III. samopri-
spevek, je namreč priložnost,
da odkrito spregovorimo o
storjenih napakah.

Najbrž kaže ob pripravah
na III. samoprispevek pri-
sluhniti tudi mnenju pedago-
ških delavcev in ne le zami-
slim arhitektov, kako naj se
gradijo šole. »Ve se, kakšna
je vsebina dela v šoli,« meni
Antonija Setnikar. »Zato bi
bilo treba šolsko poslopje bol j
približati tudi vsebini. Hod-
niki so tako ozki, da se otroci
pri prehodu iz razreda v ra-
zred, kar je nujno pri kabi-
netnem pouku, zadevajo drug
v drugega, poškodujejo pa

S sredstvi I. samoprispevka so dobili osnovnofolti 257 aovib svellih tn
prostornih učilnic, s sredslvi II. samoprispevka pa ie nadaljnjih 190.
(Foto: Marjan Srebrnjak)

ljubljanski investicijski zavod
in podjetje Hrastnik, kaj vse
bi bilo treba še urediti. Potem
pridejo komisije, ki ugotovi-
jo, da te napake res obstajajo,
pridejo odgovorni tovariši od
SGP Hrastnik, nato pridejo
njihovi kooperantje, ki se lo-
tijo popravil. Na žalost pa se
potem, ko delavci odidejo,
pogostokrat izkaže, da na-
paka ni odpravljena. In vse
skupaj se začne znova.

Mar tisti, ki so krivi za tako
stanje, nimajo prav nič slabe

tudi zidove. Sola je pritlična
in zavzema veliko prostora.

Prav zaradi tega, patudi zaradi
velikih oken, se lahko pride vanjo
kjerkoli. Poslopja se sploh ne da
dobro zavarovati. Tudi stropi, ki
so iz temnega lesa, jemljejo pre-
cej svetlobe. Povrhu vsega pa les
niti ni tako poceni.«

Na OŠ Leopolda Mačka-Bo-
ruta so organizirane razne kul-
turne prireditve, razstave, upo-
rabljajo pa jo tudi upokojenci,
gasilci, borci, člani rdečega rkiža.
Krajanom je na voljo tudi telo-
vadnica. Je torej to, kar naj bi
šola bila: ne zaprta vase, temvee
središče dogajanja v krajevni
skupnosti.
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